



# CONCOURS CRIPA • ARTICLE VULGARISÉ

## CRITÈRES ET GUIDE DE SOUMISSION

# CRIPA COMPETITION • POPULARIZED SCIENTIFIC ARTICLE

## CRITERIA AND SUBMISSION GUIDELINES

### ÉLIGIBILITÉ

Étudier le CRIPA, inscription en M.Sc. ou Ph.D. à temps plein sous la supervision d'au moins un(e) chercheur(e) du CRIPA.

Thématique obligatoire : Infectiologie porcine ou avicole et sciences connexes (nouveaux axes du CRIPA).

Texte non précédemment primé ou publié par un autre concours de vulgarisation.

### VALEURS

\*Premier prix de 500\$, deuxième prix de 300\$ et troisième prix de 200\$

Les montants des prix sont sujets à variation selon les modalités budgétaires annuelles\*.

### MODALITÉS

Fichier Word. Indiquer : Nom, Prénom, Grade postulé, Institution

Nom de votre superviseur ou superviseuse d'études.

Le ou les publics ciblés (Vétérinaires/éleveurs/grand public)

Soumettre par courriel à [c.crost@umontreal.ca](mailto:c.crost@umontreal.ca)

### DATES LIMITES

1er Octobre 2023

### CARACTÉRISTIQUES DE L'ARTICLE

Aucune correction par un superviseur ou une superviseuse n'est autorisée

Texte d'un maximum de 450 mots : inclut un titre et un encadré d'information de 50 mots

Une seule image ou figure (attention aux droits d'auteur)

Langue au choix : français de préférence, anglais accepté mais l'article sera traduit pour diffusion.

## CRITÈRES D'ÉVALUATION

Originalité du thème choisi *	15 points
Qualité du message scientifique	30 points
Informations pertinentes pour le public ciblé	20 points
Adéquation du sujet aux recherches du CRIPA	20 points
Respect des normes d'édition, orthographe, choix d'image	15 points

\*Le critère originalité vise à encourager la rédaction de nouvelles thématiques qui seront susceptibles d'attirer l'œil des éditions des journaux et magazines La Terre de Chez Nous, Nouvelles, PORC QUÉBEC etc. Un jury du corps enseignant sans conflit d'intérêt évaluera les textes. Le prix de la communauté étudiante sera soumis au vote populaire web pendant 2 semaines, seule la relève du CRIPA pourra voter.

---

## PURPOSE

Help the CRIPA's student to write popular article about their field of study.

## VALUE

First prize 500\$, second prize 300\$ and third prize 250\$

Awarded depending of the available budget from the FRQNT. Only the CRIPA members can submit a candidacy.

## DEADLINES

**October 1<sup>st</sup> 2023**

## CONDITIONS

Be a full time student in Msc or Ph.D

Article subject about infectious diseases in swine or poultry production, and related sciences (new CRIPA'S research axis)

Be under the supervision of at least one CRIPA university member

Text not previously awarded or published by another popularization competition.

## RULES AND INFORMATIONS FOR APPLICANTS

Submit a word file, with your full name, grade, institution, names of supervisors, audience targeted (general public, farmers, veterinarian etc.)

Text of 45 words maximum (includes title and one 50 words highlight citation)

No correction by supervisors is allowed

Select one picture (indicate authorship)

Language French or English

Submit electronic application to [c.crost@umontreal.ca](mailto:c.crost@umontreal.ca)

## CRITERIA

ORIGINALITY OF THE CHOSEN THEME *	15 points
QUALITY OF THE SCIENTIFIC MESSAGE	30 points
RELEVANT INFORMATION FOR THE TARGET AUDIENCE	20 points
SUITABILITY OF SUBJECT TO CRIPA RESEARCH	20 points
COMPLIANCE WITH EDITING STANDARDS, SPELLING, CHOICE OF IMAGE	15 points

\*The originality criterion aims to encourage the writing of new themes that will be likely to catch the eye of the editions of the newspapers and magazines *La Terre de Chez Nous*, *Nouvelles*, *PORC QUÉBEC*, etc. A faculty jury without conflict of interest will evaluate the texts. The student community award will be submitted to a popular web vote for 2 weeks, only the next generation of CRIPA will be able to vote.